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Voorwoord 
 
Voor u ligt het jaarverslag van de Rekenkamer Hilversum. Ook dit jaar heeft de rekenkamer met 
veel plezier uitvoering gegeven aan haar jaarplan. De rekenkamer heeft het onderzoek naar het 
organisatievernieuwingstraject Slank en Hoogwaardig afgerond. Ook het nazorgonderzoek naar 
het re-integratiebeleid is in 2016 afgerond. Het onderzoek naar vastgoedbeheer is in 2016 
opgestart en loopt door in 2017. 
 
Naast de onderzoeken die de rekenkamer in 2016 heeft uitgevoerd, was de rekenkamer in 2016 
zelf ook onderwerp van onderzoek; het functioneren van de rekenkamer is uitgebreid geëvalueerd. 
De evaluatie werd aangestuurd  door een begeleidingsgroep1. De rekenkamer is verheugd over de 
positieve uitkomsten van de evaluatie en de waardering van de raad voor het werk van de 
rekenkamer. De evaluatie was aanleiding voor herbenoeming  van de zittende leden. Ook heeft de 
raad besloten dat de rekenkamer gebaat is bij een nieuwe impuls, wat aanleiding was om de 
vacante vacature voor een vierde lid open te stellen. De wervings- en selectieprocedure is door 
dezelfde begeleidingsgroep gedaan en heeft geleid tot de benoeming van Meriam Embregts op 1 
februari 2017. De rekenkamer is erg blij met deze versterking en verwelkomt Meriam van harte in 
haar midden. De begeleidingsgroep dank ik hartelijk voor haar betrokkenheid, inzet en 
enthousiasme bij het werk van de rekenkamer. 
 
Uiteraard wil ik ook raad, college van burgemeester en wethouders, griffie en ambtelijke 
organisatie hartelijk danken voor de prettige en constructieve samenwerking in het afgelopen jaar. 
 
 
Robert Elenbaas 
voorzitter 
  

                                                      
1 De begeleidingsgroep was als volgt samengesteld: De heer P.I. Broertjes (bestuurlijk opdrachtgever), de 
heer P.M.H. van Ruitenbeek (ambtelijk opdrachtgever), de heer R.A. Elenbaas (plaatsvervangend voorzitter 
Rekenkamer Hilversum), de heer H.P. Blok (fractiemedewerker Leefbaar Hilversum), De heer E. Falan 
(fractiemedewerker PvdA), De heer J.L.R. Veltman (raadslid D66) en de heer D.E.O. Streutker (raadslid CDA) 
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1. Inleiding 
 
De rekenkamer heeft een onafhankelijke positie binnen de gemeente. Onafhankelijk ten opzichte 
van raad, college van burgemeester en wethouders en ambtelijke organisatie, maar ook 
onafhankelijk ten opzichte van burgers, bedrijven en instellingen van Hilversum. Het is de taak van 
de rekenkamer om het bestuur dat de gemeente voert te onderzoeken op doelmatigheid, 
doeltreffendheid en rechtmatigheid. De rekenkamer let daarbij ook op de randvoorwaarden van 
goed bestuur. Dat wil zeggen dat ze ook oog heeft voor zaken als integriteit, democratische 
besluitvorming en publieke verantwoording. De rekenkamer richt zich met haar conclusies en 
aanbevelingen in de eerste plaats tot de gemeenteraad. Met haar onderzoeken wil de rekenkamer 
bijdragen aan een beter bestuur in Hilversum en het vertrouwen van de burger in het 
gemeentebestuur vergroten. 
 
De samenstelling van de rekenkamer was in 2016 als volgt: 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
In dit jaarverslag legt de rekenkamer verantwoording af over haar activiteiten in 2016 en de 
besteding van de financiële middelen.  
 
Voor meer informatie over de rekenkamer, haar visie, werkwijze en onderzoeksrapporten 
verwijzen wij u naar de website http://www.hilversum.nl/Home/Bestuur/Rekenkamer 
U kunt de Rekenkamer Hilversum ook volgen op Twitter via @RKHilversum. 

  

Leden:  
• dr. Robert Elenbaas, voorzitter 
• drs. Katja Bongers 
• drs. Erwin Derks 

 
Secretaris: 

• drs. Dorien Verloop 
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2. Uitvoering onderzoeken 

 

2.1 Onderzoek Slank en Hoogwaardig 
De Rekenkamer Hilversum heeft in 2016 het onderzoek naar het traject Slank en Hoogwaardig 
afgerond. De reden dat de rekenkamer besloot onderzoek naar dit onderwerp te doen was dat dit 
organisatievernieuwingstraject een groot financieel en maatschappelijk belang heeft en grote 
impact op de organisatie van de gemeente Hilversum. Het traject moet forse bezuinigen opleveren 
en tegelijkertijd het presteren en functioneren van de gemeenteorganisatie verbeteren. Voor de 
inwoners en ondernemers van Hilversum moeten de resultaten van de organisatievernieuwing dus 
ook zichtbaar worden. 
 
De rekenkamer wilde met dit onderzoek een bijdrage leveren aan het welslagen van het traject. 
Kansen en risico’s voor het halen van de doelen van het traject Slank en Hoogwaardig werden met 
het onderzoeksrapport onder de aandacht gebracht van de gemeenteraad en het college van 
burgemeester en wethouders.  
 
De hoofdvraag van het onderzoek was: 
Welke doelen wil de gemeente bereiken met de organisatievernieuwing, in welke mate zijn deze 
bereikt en tegen welke kosten? 
 
Conclusies 
De rekenkamer kwam op basis van haar onderzoek tot de volgende (hoofd)conclusies: 
 

1. Bij het weergeven van de daadwerkelijke realisatie zijn de begrippen normformatie en 
werkelijke formatie onjuist gebruikt. 

2. De formatiereductie heeft niet geleid tot structureel hogere externe inhuur. 
3. De formatiereductie is grotendeels opgevangen door natuurlijk verloop. De kosten die 

gemaakt moesten worden om mensen af te laten vloeien zoals WW en 
loopbaankosten, zijn binnen de perken van het daarvoor bestemde frictiebudget van € 
6 miljoen gebleven.  

4. Het college heeft ten onrechte zelf beslissingen over een andere besteding van het 
frictiebudget genomen dan waarvoor het bedoeld was en heeft daarbij de 
gemeenteraad gepasseerd. 

5. De kosten voor externe inhuur zijn – behalve een piek in 2012 en 2013 – niet 
structureel gestegen. 

6. Aan de doelstellingen van Hoogwaardig ligt geen probleemanalyse ten grondslag. Het 
risico van een verandertraject zonder voorafgaande probleemanalyse is dat 
veronderstelde problemen worden aangepakt zonder dat de relatie wordt gelegd met 
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de achterliggende oorzaken. Het is daardoor niet duidelijk of en in welke mate de 
getroffen maatregelen een antwoord zijn op problemen. 

7. De doelstellingen in het visiedocument zoals “externe rolneming” zijn onvoldoende 
geconcretiseerd.  

8. Het veranderproces is niet vanuit een voor medewerkers waarneembare duidelijke 
visie en gedeelde managementlijn aangestuurd. Ook kan de voortgang van het 
veranderproces onvoldoende worden gemonitord en er kan niet worden vastgesteld 
wanneer en of de doelstellingen behaald zijn.  

9. Een deel van de medewerkers ervaart een angst- en afrekencultuur en een onveilige 
werksituatie. 

10. Een deel van het management en een groot deel van de medewerkers ervaart 
onvoldoende efficiencyverhoging. Bijna de helft van alle medewerkers ervaart zelfs 
een efficiencyverlaging. Een hoge werkdruk wordt daaraan gekoppeld. 

11. De CRG is sterk en constructief betrokken geweest bij het veranderingsproces. Daarbij 
worden kanttekeningen geplaatst bij het feit dat de directie zitting heeft in de CRG en 
bij het gemeenschappelijk optrekken van de CRG met de directie. Daardoor is de CRG 
namelijk zowel deelgenoot van managementbeslissingen als vertegenwoordiger van de 
belangen van medewerkers, waarbij juist over die managementbeslissingen moet 
worden geoordeeld. 

 
Aanbevelingen 
De rekenkamer deed de volgende aanbevelingen: 
 

1. Gegeven de huidige situatie van de organisatie acht de rekenkamer een verdere 
formatiereductie zonder meer niet verantwoord. Stop daarom voorlopig met verdere 
formatiereductie, tenzij duidelijk gemaakt wordt waar de winst gehaald kan worden.  

2. Werk aan een gezond en veilig werkklimaat. 
3. Sluit het traject Slank en Hoogwaardig af en focus op één of twee doelstellingen, 

waaronder efficiency.  

 
Besluitvorming door de gemeenteraad 
Op 29 juni is het onderzoek behandeld in de Commissie Economie en Bestuur. Op 13 juli heeft de 
raad de aanbevelingen van de rekenkamer overgenomen. Ook werd motie M16/73 over het 
budgetrecht aangenomen. Daarin wordt het college opgedragen om een raadsvoorstel aan de raad 
voor te leggen om het budgetrecht  van de besteding van het frictiebudget alsnog aan de raad 
terug te geven. Dit raadsvoorstel werd op 28 september 2016 aangenomen. 
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2.2 Nazorgonderzoek Re-integratiebeleid 
In 2009 heeft de (toenmalige) rekenkamercommissie onderzoek verricht naar de doeltreffendheid 
en doelmatigheid van het re-integratiebeleid. Inmiddels is er veel veranderd. Met ingang van 1 
januari 2015 is de Participatiewet in werking getreden. Daarbij is de doelgroep  vergroot (naast 
WWB-ers zijn ook - voormalig - WSW-ers en Wajongers deel gaan uitmaken van deze doelgroep), 
terwijl de budgetten voor re-integratie verkleind zijn. Nog meer dan voorheen zal de raad keuzes 
moeten maken. Welke voorzieningen worden voor wie beschikbaar gesteld, en welke 
voorzieningen wellicht niet (meer)? De rekenkamer wilde het nazorgonderzoek naar het re-
integratiebeleid dan ook vanuit dit perspectief benaderen. 
 
De hoofdvraag van het onderzoek was: 
In hoeverre is door het college van burgemeester en wethouders uitvoering gegeven aan de 
besluitvorming van de raad naar aanleiding van de uitkomsten van het onderzoek naar re-
integratiebeleid uit november 2009? 
 
Onderzoeksvragen waren: 

1. Welke maatregelen zijn genomen? 
2. Is er zicht op de effecten en resultaten van deze maatregelen en waaruit blijkt dat? 

 
In het licht van de recente ontwikkelingen binnen het sociaal domein, heeft de Rekenkamer 
Hilversum nog de volgende aanvullende onderzoeksvragen geformuleerd, om zo de relevantie van 
de uitkomsten van dit nazorgonderzoek voor het huidige re-integratiebeleid te vergroten: 

3. Welke beleidskeuzes heeft de raad gemaakt? 
4. Is er verbetering mogelijk in de sturing van de raad op de effectiviteit van de inzet van het 

beschikbare budget voor re-integratie (nu: participatiebudget)? 
 
Conclusies 
De rekenkamer kwam op basis van haar onderzoek tot de volgende conclusies: 
 

1. Het concreet en meetbaar maken van de doelstellingen van het re-integratiebeleid is nog 
niet volledig doorgevoerd. 

2. Het re-integratiebeleid is integraal en in samenhang vormgegeven. 
3. De kaderstellende en controlerende rol van de raad komt nog niet goed uit de verf. 
4. Hilversum blijft binnen de budgetten die voor re-integratie/participatie door het rijk 

beschikbaar worden gesteld. 
5. De kosten voor de uitvoering (personele kosten en externe inhuur) van het re-

integratiebeleid zijn relatief hoog. 
6. Op een aantal belangrijke onderdelen (bestandsvolume, uitstroom uit de uitkering, 

uitstroom naar werk), scoort Hilversum slechter dan gemiddeld. De genomen maatregelen 
hebben niet direct geleid tot een gunstigere omvang van het klantenbestand, lagere 
instroomcijfers en een hogere uitstroom naar werk. 
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Aanbevelingen 
De rekenkamer deed de volgende aanbevelingen: 
 

1. College, neem de raad goed mee in de ontwikkeling om meer te gaan sturen op ‘zachte’ 
indicatoren zoals kwaliteit van begeleiding, ontwikkeling en bemiddeling. 

2. College, blijf naast het sturen op kwaliteit ook gebruik maken van een set van meer 
concrete en meetbare indicatoren die een objectief beeld geeft van de mate waarin de 
beoogde doelstellingen gerealiseerd zijn. 

3. Raad en college, maak met elkaar concrete afspraken over: 
a. set van indicatoren (eventueel een combinatie van ‘harde’ en ‘zachte’ indicatoren) 

op basis waarvan in de betreffende raadsperiode, monitoring en verantwoording zal 
plaatsvinden; 

b. vorm, inhoud (met indicatorenset als basis) en tijdigheid van aanlevering van 
informatie aan de raad; 

c. gerichte deskundigheidsbevordering onder raadsleden op dit dossier. 
4. College, onderzoek of een verdere beperking van de uitgaven op het I-deel mogelijk is, 

 onder andere door in te zetten op: 
a. terugvordering en verhaal om onterecht betaalde uitkeringen terug te vorderen; 
b. verrekenen van meer inkomsten door te onderzoeken of klanten meer parttime 

kunnen werken; 
c. onderzoek of de effectiviteit van  het handhavingsbeleid kan worden vergroot. 

5. College, analyseer de uitvoeringskosten nader om inzicht te krijgen in de precieze oorzaken 
van een relatief hoge formatie en externe inhuur. 

6. Raad en college, monitor consequent in hoeverre de genomen maatregelen tot een 
efficiëntere inzet van middelen en verbeterde resultaten van het re-integratiebeleid hebben 
geleid. Maak afspraken met elkaar hoe deze monitoring vorm moet krijgen. 

 
Besluitvorming door de gemeenteraad 
Op 14 september is het nazorgonderzoek behandeld in de Commissie Samenleving. Op 28 
september heeft de raad het voorstel van de rekenkamer overgenomen. Amendement A16/79, dat 
het college opdraagt om binnen twee jaar een plaats in de top vijf te hebben in de ranglijst van 
“beste sociale dienst van Nederland”, is unaniem overgenomen. Hiertoe moet het college een plan 
van aanpak opstellen, dat gebaseerd is op meetbare resultaten. Dit plan van aanpak moet het 
college tegelijkertijd met de conclusies die volgen uit het project WINST – in elk geval nog in 2016 – 
aan de gemeenteraad voorleggen. 
 

2.3 Onderzoek Beheer vastgoedportefeuille 
In 2016 is de rekenkamer gestart met een onderzoek naar het beheer van gemeentelijk vastgoed.  
 
Gemeentelijk vastgoed vormt een belangrijke post op de balans van de gemeentebegroting. Met 
het onderhoud en beheer van het vastgoed zijn bovendien aanzienlijke kosten gemoeid. Daarnaast 
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kan er sprake zijn van extra kosten door leegstand of verhuur tegen niet-marktconforme prijzen. 
Dat laatste geldt in het bijzonder voor maatschappelijk vastgoed, zoals sportvoorzieningen, 
scholen, en buurthuizen. De Rekenkamer Hilversum vraagt zich af welk beleid de gemeente 
Hilversum heeft voor het beheer van vastgoed, hoe dit beleid wordt uitgevoerd en hoe de 
gemeente stuurt op de kosten, opbrengsten en risico’s.  

Daarbij stelt de rekenkamer vragen als: Welke panden heeft de gemeente Hilversum in bezit? Wat 
zijn deze panden waard? Hoe worden deze panden beheerd? Wat is bekend over de kosten en 
opbrengsten van deze panden? Waarom heeft de gemeente deze panden eigenlijk in bezit? Voor 
wie en tegen welke afspraken stelt de gemeente deze panden ter beschikking? 
 
Met dit onderzoek wil de Rekenkamer Hilversum een bijdrage leveren aan een verdere 
professionalisering van het vastgoedbeheer. 
 
De rekenkamer verwacht de resultaten van het onderzoek in het eerste kwartaal van 2017 te 
kunnen publiceren. 
 

2.4 Onderzoek Regionale samenwerking 
In 2016 had de rekenkamer capaciteit gereserveerd voor een onderzoek naar regionale 
samenwerking. In dit jaar is er door Deloitte een onderzoek naar de bestuurskracht van de Regio 
Gooi en Vechtstreek uitgevoerd. In het najaar van 2016 is ook de werkgroep raadsambassadeurs 
Gooi en Vechtstreek geëvalueerd. Gegeven de uitkomsten van het bestuurskrachtonderzoek en de 
evaluatie van de werkgroep raadsambassadeurs, heeft de rekenkamer in haar rondje langs de 
fracties verkend in hoeverre er nog behoefte bestaat aan een rekenkameronderzoek naar 
regionale samenwerking. Daaruit bleek dat er zeker behoefte is aan een rekenkameronderzoek 
naar dit onderwerp. Er was vraag naar verdere verdieping van thema’s die in het onderzoek van 
Deloitte worden aangestipt. Ook noemden de fracties in dit verband “verbonden partijen” en 
regionale en bovenregionale samenwerkingsverbanden als onderwerp van een 
rekenkameronderzoek, en dan met name de wijze waarop fracties in staat worden gesteld om 
zienswijzen in te dienen.  
 
Daarom is de rekenkamer begonnen met de voorbereiding van een onderzoek naar regionale 
samenwerking. Aangezien het onderzoek vooral een besturingsvraagstuk van de raad betreft, 
hecht de rekenkamer veel waarde aan input van de raad voorafgaand aan de start van het 
onderzoek. De conceptonderzoeksopzet zal daarom voor reactie aan de raad worden voorgelegd. 
De rekenkamer heeft hiervoor een bijeenkomst georganiseerd op 15 februari 2017. 
 
2.5 Evaluatie functioneren Rekenkamer Hilversum 
In 2010 is de rekenkamercommissie (gemengd model) omgezet naar een rekenkamer. Aanleiding 
voor deze omzetting was de wens van de raad om de onafhankelijke positie van de rekenkamer 
nog sterker neer te zetten. In 2016 was de rekenkamer één termijn in deze vorm operationeel; 
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daarbij liep de zittingstermijn van de (plaatsvervangend) voorzitter en de twee leden op 24 
november 2016 respectievelijk 12 januari 2017 af. Dat was aanleiding voor de gemeenteraad om 
het functioneren van de rekenkamer te evalueren.  De evaluatie heeft plaatsgevonden in de 
periode maart 2016 – juli 2016 en werd uitgevoerd door onderzoeksbureau Necker van Naem. 
Door de raad was een begeleidingsgroep2 samengesteld, die de evaluatie heeft aangestuurd.  
 
Op grond van de evaluatie kwam de begeleidingsgroep tot de conclusie dat de rekenkamer een 
niet weg te denken plaats in het Hilversumse bestel inneemt. De rekenkamer wordt door raad, 
college en ambtelijke organisatie gewaardeerd om de kwaliteit van de onderzoeken. De 
doorwerking van de onderzoeken is goed, wat een belangrijke ingrediënt is voor de effectiviteit 
van de rekenkamer. Op grond van de opgehaalde beelden in de evaluatie adviseerde de 
begeleidingsgroep dat raad, college en ambtelijke organisatie het gesprek met de rekenkamer 
aangaan over de gewenste vormen en momenten van contact. Daarnaast adviseerde de 
begeleidingsgroep de rekenkamer om te inventariseren wat de raad nodig heeft aan bijvoorbeeld 
toon, scherpte en presentatiewijze van de onderzoeksresultaten om het politieke debat te kunnen 
voeren. 
 
Besluitvorming door de gemeenteraad 
Op 15 september zijn de uitkomsten van de evaluatie besproken in de Commissie Economie en 
Bestuur. De commissie adviseerde positief. Op 28 september heeft de raad het evaluatierapport 
voor kennisgeving aangenomen en de conclusies en aanbevelingen uit het rapport overgenomen.

                                                      
2 De begeleidingsgroep was als volgt samengesteld: De heer P.I. Broertjes (bestuurlijk opdrachtgever), de 
heer P.M.H. van Ruitenbeek (ambtelijk opdrachtgever), de heer R.A. Elenbaas (plaatsvervangend voorzitter 
Rekenkamer Hilversum), de heer H.P. Blok (fractiemedewerker Leefbaar Hilversum), De heer E. Falan 
(fractiemedewerker PvdA), De heer J.L.R. Veltman (raadslid D66) en de heer D.E.O. Streutker (raadslid CDA) 
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3. Overige activiteiten 
 

3.1 Interne contacten 
In november heeft een afstemmingsoverleg plaatsgevonden tussen rekeningencommissie, 
wethouder Financiën, concerncontroller, accountant en rekenkamer. Daarnaast hebben de leden-
rapporteur en de secretaris bij de start van nieuwe onderzoeken de inhoud en het proces steeds 
afgestemd met de gemeentesecretaris, de betrokken portefeuillehouders en directeuren. Tijdens 
de onderzoeken heeft de secretaris regelmatig contact gehad met de betrokken ambtenaren over 
de voortgang en planning van het onderzoek. Met de griffie zijn goede contacten gewaarborgd 
doordat de secretaris van de rekenkamer haar werkplek op de griffie heeft en deelneemt aan het 
wekelijkse werkoverleg met de griffie. Daarnaast vullen de griffier en de voorzitter van de 
rekenkamer gezamenlijk het werkgeverschap van de secretaris in.  
 

3.2 PR  
De rekenkamer ambieert een open en toegankelijk orgaan te zijn. Om dit te bereiken voerde zij 
een actief communicatiebeleid. Concreet betekende dit in 2016:  

• De rekenkamer heeft burgers via haar website opgeroepen suggesties aan te dragen voor 
nieuwe onderzoeksonderwerpen.  

• Elk afgerond onderzoek leidt tot een schriftelijk rapport. Daarnaast wordt bij de 
presentatie van onderzoeken gezocht naar andere passende vormen van communicatie. 

• Zowel bij de start als bij de afronding van onderzoeken heeft de rekenkamer een 
persbericht uitgegeven.  

• In samenspraak met het gemeentelijk webbureau wordt de website van de rekenkamer 
voortdurend actueel gehouden. De website bevat alle openbare informatie over de 
rekenkamer, zoals de samenstelling en (neven)functies van leden, het visiedocument, het 
Reglement van Orde, de onderzoeksrapporten en nieuwsbrieven. Ook op de website van 
de Nederlandse Vereniging van Rekenkamers en Rekenkamercommissies (NVRR) zijn de 
onderzoeksrapporten van de rekenkamer te vinden.  

• Rond de herbenoeming van de leden is een interview met de leden van de rekenkamer 
geplaatst op de gemeentepagina van de Gooi- en Eembode. 

• De rekenkamer is sinds 2013 ook te volgen op Twitter via @RKHilversum. 
 
3.3 Rondje langs de fracties  
In het najaar van 2016 heeft de rekenkamer een rondje langs de fracties afgelegd om 
onderzoeksonderwerpen op te halen als input voor het Jaarplan 2017. Zes fracties heeft de 
rekenkamer persoonlijk bezocht. Voor twee fracties was een persoonlijk bezoek niet haalbaar 
binnen de beschikbare termijn, deze fracties hebben informatie per email doorgegeven. Van drie 
fracties heeft de rekenkamer geen input ontvangen. De rekenkamer heeft de gesprekken met en 
informatie van de fracties zeer gewaardeerd.  
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3.4 Externe contacten  
Om kennis en ervaring over het lokale rekenkamerwerk uit te wisselen, heeft de rekenkamer 
contact met collega-instellingen in het land. De Rekenkamer Hilversum is lid van de Nederlandse 
Vereniging van Rekenkamers & Rekenkamercommissies (NVRR). De secretaris heeft contact met 
collega-secretarissen en onderzoekers via de aan de NVRR verbonden Kennis Kring. Verder stelt de 
Rekenkamer Hilversum zich ten doel om waar mogelijk bij te dragen aan de professionalisering van 
de lokale rekenkamerfunctie.  
 
Alle leden van de rekenkamer en de secretaris hebben op 15 april 2016 het jaarcongres van de 
NVRR in Zwolle bezocht. 
Ook werd in november een seminar bezocht, georganiseerd door de NVRR en de Algemene 
Rekenkamer. De onderwerpen waren vooral ICT-gerelateerd zoals cyber-security. 
 
Naast hun deelname in de Rekenkamer Hilversum, zijn twee leden ook nog actief binnen andere 
lokale rekenkamercommissies. Katja Bongers is lid van de rekenkamercommissie Amstelveen en 
Robert Elenbaas extern lid en plaatsvervangend voorzitter van de rekenkamercommissie Zeist. 
 

3.5 Herbenoeming leden en werving vierde lid 
De positieve uitkomsten van de evaluatie waren aanleiding voor de begeleidingsgroep en het 
presidium om de zittende leden voor herbenoeming voor te dragen. Op 28 september is Robert 
Elenbaas benoemd als voorzitter van de Rekenkamer Hilversum, ingaande 24 november 2016. 
Katja Bongers en Erwin Derks zijn herbenoemd als lid van de Rekenkamer Hilversum, ingaande 12 
januari 2017. De benoeming geldt voor een periode van zes jaar. De begeleidingsgroep en het 
presidium hebben aangegeven te hechten aan continuïteit en kennisborging binnen de 
rekenkamer. Het presidium heeft daarom de rekenkamer gevraagd om een rooster van aftreden 
op te stellen zodat niet alle leden tegelijk vertrekken. De rekenkamer heeft daarom afgesproken 
dat over vier jaar het eerste lid zal aftreden, over vijf jaar het tweede lid en na zes jaar de rest.  
 
Daarnaast heeft de begeleidingsgroep het presidium geadviseerd de bestaande vacature voor een 
vierde lid van de rekenkamer in te vullen. In het najaar van 2016 heeft onder leiding van de 
begeleidingsgroep de wervingsprocedure plaatsgevonden. Dit heeft geleid tot de voordracht en 
benoeming van Meriam Embregts als lid van de Rekenkamer Hilversum op 1 februari 2017.  
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4. Financieel overzicht 2016 
 
De raad had voor 2016 een bedrag van € 142.000,- voor de rekenkamer begroot ter dekking van 
alle kosten. Dit budget is als volgt besteed: 
 
Kostenpost Begroting Gerealiseerd per 31 

december 2016
1. Vergoedingen leden en loonkosten secretaris  €  89.000  €  85.308
2. Inhuur onderzoeksbureaus  €  52.000  €  45.999
3. Overige kosten  €    1.000  €       577
 
Totaal  € 142.000  € 131.884

 
Het restantbedrag van € 10.116,-  vloeit terug naar de algemene middelen. 
 


